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Protokół nr 11/2019 

             z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 października 2019 r. w godz. od 15:30 do 16:15  w  Urzędzie Miejskim  

Suwałkach. 

 
Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1/  Bogdan Bezdziecki - przewodniczący Komisji 

2/  Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Anna Maria Gawlińska 

4/  Jacek Juszkiewicz  

5/  Kamil Lauryn 

6/ Jacek Niedźwiedzki 

7/ Jacek Roszkowski 

8/  Marek Lech Zborowski-Weychman 

W posiedzeniu udział wzięli:  
1/ Ewa Beata Sidorek                  - Zastępca Prezydenta Miasta 

2/ Agnieszka Domalewska          - Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu   

3/ Alicja Jacewicz                        - Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania 
 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych           

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami. Zapytał, czy są uwagi 

do porządku obrad. 

 

Wojciech Pająk oświadczył, że rezygnuje z funkcji wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, 

Sportu i Turystyki i wniósł wniosek formalny o ujęcie w porządku obrad punktu nr 3 przed 

punktem „Wolne wnioski”: „Wybór wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki”. 

 

Głosowanie nad przyjęciem wniosku formalnego: 

za                                                -   8   radnych 

przeciw                                       -   0 

wstrzymało się od głosu             -   0. 

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1/  Przyjęcie protokołu nr 10/2019 z dnia 16 września 2019 r. ze wspólnego posiedzenia   

     Komisji Kultury, Sportu i Turystyki oraz Komisji Oświaty i Wychowania  Rady Miejskiej  

     w Suwałkach. 

2/ Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania 

      stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży.  

3/ Wybór wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej   

      w   Suwałkach. 

4/   Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 10/2019 z dnia 16 września 2019 r. ze wspólnego posiedzenia Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki  oraz Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej                        

w Suwałkach. 
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Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia.  Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do protokołu. 

Protokół został  przyjęty przez aklamację. 

 

Ad  pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania 

stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
            

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że projekt przedmiotowej uchwały  radni otrzymali wraz                   

z materiałami. 

  

Ewa Beata Sidorek przedstawiła i szczegółowo uzasadniła projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Marek L. Zborowski-Weychman podkreślił, że przedstawiony projekt uchwały jest wynikiem 

pierwszej interpelacji. Dzieci uzdolnione artystycznie, odnoszące sukcesy w konkursach 

artystycznych czy na festiwalach krajowych i zagranicznych nie miały szans na otrzymanie  

stypendium artystycznego; wprawdzie przyznawane są nagrody Prezydenta Miasta Suwałk grupie 

uzdolnionych artystycznie dzieci, ale nie można porównywać roli stypendium z jednorazową 

nagrodą . Stypendium jest motywacją do dalszej pracy nad własnym talentem ale również stanowi 

wymierne wsparcie finansowe. Nadmienił również , że Suwałki są jednym z niewielu miast, które 

nie przyznają stypendium artystycznego uzdolnionym dzieciom. 

Ewa Beata Sidorek dodała, że faktycznie jest możliwość nagradzania dzieci w dziedzinie kultury; 

podmiotem występującym o takie nagrody przeważnie była Państwowa Szkoła Muzyczna. 

Nagroda ma inny cel i zadania niż stypendium; jednorazowa nagroda jest docenieniem  pracy, 

uwieńczeniem pewnych efektów. Stypendium ma na celu rozwój i pogłębienie talentu                          

a w przyszłości zapracowanie na nagrodę. Poinformowała, że w danym roku będzie można 

otrzymać albo stypendium albo nagrodę; te formy finansowe nie będą się powielały. 

Jacek Niedźwiedzki zapytał, czy istnieje możliwość przyznania jednej osobie 

nagrody/stypendium sportowego i stypendium artystycznego w tym samym okresie. 

Alicja Jacewicz odpowiedziała, że jest taka możliwość, ponieważ nagrody/stypendia te są 

przyznawane z różnych programów. Inna podstawa prawna jest przy opracowywaniu programu 

„Zdolny Suwalczanin” i inna przy tworzeniu projektu uchwały  w sprawie ustanowienia i zasad 

przyznawania stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk. 

Bogdan Bezdziecki  zapytał o zapis § 2.4, który mówi o możliwości przyznania jedenastego 

stypendium; zaproponował, aby -jeżeli jest taka konieczność- wpisać słowo „kolejne”. 

Ewa Beata Sidorek zgodziła się, że zapis ten budzi wątpliwości. Zapis „jedenaste stypendium       

w ramach zarezerwowanej na ten cel puli pieniędzy” został zamieszczony na prośbę radnych 

uczestniczących w pracach zespołu nad projektem uchwały. Nadmieniła, że kryterium jest 

czytelniejsze w przypadku określenia konkretnej liczby. 

Marek L. Zborowski-Weychman poinformował, że jego intencją nie było określenie „jedenaste 

stypendium”; chodziło o to, że w przypadku możliwości dodatkowych  pieniędzy można by było 

przyznać dodatkowej, jedenaste stypendium. 

Wojciech Pająk zapytał o założenia finansowe: jaka jest przyznana pula finansowa na te stypendia 

i jaka jest wysokość maksymalna jednego stypendium. 

Agnieszka Domalewska odpowiedziała, że maksymalna pula przeznaczona na stypendia 

artystyczne to kwota 50.000 zł.- założono, że jedno stypendium w roku wynosić będzie 5.000 zł.- 

Jacek Niedźwiedzki zaznaczył, że określenie kryteriów przyznawania stypendiów artystycznych 

jest bardzo trudne i zupełnie inne niż w przypadku przyznawania stypendiów sportowych. 

Ewa Beata Sidorek poinformowała, że przyznanie stypendiów artystycznych jest  ma podobna 

formę jak przy przyznawaniu nagród i stypendiów sportowych; wniosków jest bardzo dużo; 

pierwszą weryfikację przeprowadza komisja; wyniki pracy tego zespołu przedstawiane są na 
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posiedzeniu Komisji Kultury, Sportu i Turystyki, ale decyzja ostateczna leży po stronie Prezydenta 

Miasta Suwałk. Dużo będzie zależało od podmiotów składających wniosek, od rzetelności 

uzasadnienia dot. danego stypendysty. 

Bogdan Bezdziecki zaproponował, aby § 2. 4 brzmiał : W ciągu roku może być przyznanych do 

dziesięciu stypendiów. 

Ewa Beata Sidorek optowała o pozostawienie zapisu §2.4 w brzmieniu zaproponowanym przez 

radnego B. Bezdzieckiego; podkreśliła, że kwota 5.000  zł rocznie  na doskonalenie umiejętności 

artystycznych i twórczych stypendysty oraz ich prezentację nie jest kwotą wygórowaną.   

Marek L. Zborowski-Weychman stwierdził, że powołana komisja powinna przyznawać 10 

stypendiów, zaś Prezydent Miasta dodatkowo w ramach własnych środków może przyznać kolejne 

stypendia. 

Ewa Beata Sidorek nadmieniła, że Prezydent Miasta ma swoją decyzyjność określoną w § 9.7. 

oraz ust. 8. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem zmieniającym brzmienie § 2.4 projektu 

przedmiotowej uchwały na: „W ciągu roku może być przyznanych do dziesięciu stypendiów”. 

 

Głosowanie nad zmianą  zapisu § 2.4 projektu uchwały  : 

za pozytywną opinią głosowało  -   8  radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Członkowie Komisji jednogłośnie wprowadzili autopoprawkę polegającą na zmianie zapisu § 2. 

4 ; wykreślone zostało zdanie „W szczególnie uzasadnionych przypadkach Prezydent Miasta 

Suwałk może przyznać jedenaste stypendium w ramach zarezerwowanej na ten cel puli pieniędzy” 

a przedmiotowy §2 .4 otrzymuje brzmienie „ W ciągu roku może być przyznanych do dziesięciu 

stypendiów”.  

 

Bogdan Bezdziecki nawiązał do § 4 . ust. 3, który uzależnia otrzymanie stypendium artystycznego 

od uzyskania co najmniej bardzo dobrej oceny z zachowania; zapytał, czy ocena dobra ze 

sprawowania nie jest wystarczającym kryterium. 

Ewa Beata Sidorek poinformowała, że stypendia artystyczne przyznawane będą osobom 

wykazującym wyjątkową aktywność twórczą, wykazującym wysoki poziom artystyczny, 

posiadającym udokumentowane osiągnięcia w przeglądach, konkursach, festiwalach oraz 

promującym i reprezentującym Prezydenta Miasta, Miasto Suwałki nie tylko na terenie 

województwa czy kraju ale również za granicą; poziom kultury i zachowania powinien być 

adekwatny do roli jaka dana osoba reprezentuje i spełnia. Dlatego jednym z kryteriów jest ocena 

bardzo dobra z zachowania. 

Kamil Lauryn  podkreślil, że ocena dobra ze sprawowania jest faktycznie oceną pozytywną i taka 

ocena powinna być kryterium branym pod uwagę przy przyznawaniu stypendiów. 

Marek L. Zborowski-Weychman zauważył, że mowa jest o stypendiach z dziedziny kultury i od 

stypendystów należy wymagać wysokiego poziomu kultury; w tym przypadku mowa jest o małych 

dzieciach u których kultura powinna przekładać się na zachowanie ucznia i na stosunek do 

wszystkiego, co robi. Nie może być tak, że uczeń reprezentujący szkołę, miasto nie będzie miał 

oceny bardzo dobrej z zachowania. Obecnie ocena dobra to jest ocena zdecydowanie obniżona. 

Alicja Jacewicz poinformował, że przy weryfikacji wniosków o nagrody i stypendia w ramach 

Programu „Zdolny Suwalczanin” część wniosków zostało odrzuconych ze względu na 

niespełnienie warunku uzyskania oceny bardzo dobrej ze sprawowania. 

Anna Gawlińska stwierdziła, że ocena dobra z  zachowania jest oceną dobrą, wyjściową, która 

podlega zmianie na niższą albo podwyższona zostaje na bardzo dobrą. 

Ewa Beata Sidorek poinformowała, że dyskusja toczy się na temat stypendiów artystycznych,       

o weryfikacji finansowych wspierających zdolnych młodych ludzi więc jeżeli trzeba wybrać              

i wyselekcjonować kandydatów to kryterium oceny bardzo dobrej z zachowania jest konieczne. 

Jeżeli to mają być osoby, które reprezentują Prezydenta, Miasto Suwałki to ocena ta nie jest poza 
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zasięgiem; osoby te muszą wiedzieć, że należy zachowywać się godnie i kulturalnie, aby na to 

stypendium zasłużyć. Będzie to 10 osób wybranych spośród 11 tysięcy uczniów suwalskich szkół 

i dlatego jest zasadne nie obniżanie tego kryterium. 

Jacek Roszkowski zgłosił wniosek formalny dot. przeprowadzenia głosowania w sprawie zmiany 

kryterium oceny bardzo dobrej z zachowania na ocenę dobrą. 

 

Przystąpiono do głosowania 

za pozostawieniem kryterium bardzo dobra ocena   zachowania         -   4  radnych 

za zmianą kryterium na dobra ocena z zachowania                               -   4 radnych 

wstrzymało się od głosu                                                                             -   0 radnych 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że wniosek nie został przegłosowany i jednym z kryteriów 

otrzymania stypendium artystycznego pozostaje uzyskanie oceny bardzo dobrej z zachowania. 

Członkowie Komisji nie wnieśli  więcej uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   8  radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie ustanowienia i zasad 

przyznawania stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży wraz       

z autopoprawką.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3  do protokołu.  

 

 

Ad pkt. 3 

Wybór wiceprzewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej                  

w   Suwałkach. 

 
Bogdan Bezdziecki  poprosił o zgłaszanie kandydatur na wiceprzewodniczącego Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki. 

Wojciech Pająk zgłosił kandydaturę radnego Marka Lecha Weychmana-Zborowskiego. Dodał, 

że owocem pracy radnego Marka Zborowskiego-Weychmana jest omawiany projekt uchwały         

w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania stypendium artystycznego Prezydenta Miasta 

Suwałk dla dzieci i młodzieży. 

 

Więcej kandydatur nie zgłoszono. 

Marek Lech Weychman-Zborowski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Przystąpiono do głosowania : 

za  głosowało                              -   7  radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    1 radny. 

 

Bogdan Bezdziecki  stwierdził, że w wyniku głosowania nowym wiceprzewodniczącym Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki został radny Marek Lech Zborowski-Weychman.  
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Ad pkt. 4 

Wolne wnioski. 

 

Marek Lech Weychman-Zborowski zasygnalizował że Miasto Suwałki często udziela 

patronatu, swojego imienia dla różnych przedsięwzięć; bardzo często na plakatach reklamujących 

te imprezy widnieje zapis, że organizatorem jest Prezydent Miasta/Urząd Miejski. Zauważył, że  

Prezydent/ Urząd jako organizator nie może sprawować patronatu. 

Ewa Beata Sidorek zgodziła się ze stwierdzeniem, że jak patronat to nie organizator. Podkreśliła, 

że  zostanie zwrócona większa uwaga na tego typu sytuacje. 

Jacek Roszkowski poinformował, że złożył podanie o przeniesienie z Komisji Kultury, Sportu  

Turystyki do Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach. Podziękował 

wszystkim za dobrą współpracę. 

Wojciech Pająk poinformował, że każdy radny Rady Miejskiej może wziąć udział                               

w  posiedzeniach wszystkich komisji Rady Miejskiej bez prawa udziału w głosowaniu. 

Ewa Beata Sidorek podkreśliła, że na podstawie swojego długoletniego stażu samorządowca 

może stwierdzić, że  obojętnie jaka kwota zostanie przeznaczona na  takie dziedziny jak kultura, 

sport, oświata, nigdy nie zaspokoi potrzeb w pełnym zakresie. Stwierdziła, że kalendarz imprez 

organizowanych przez Muzeum Okręgowe, Bibliotekę Publiczną, Ośrodek Sportu i Rekreacji, 

Suwalski Ośrodek Kultury jest imponujący. Jest wiele imprez jak nie finansowanych to 

współfinansowanych ze środków miejskich. Trudna jest decyzja dotycząca przesunięcia środków 

finansowych z jednej działalności na inną. 

Wojciech Pająk poinformował, że  Urząd Marszałkowski przeprowadził konsultacje kultury  

suwalskiej. Pierwsze wnioski są takie, że generalnie w kulturze suwalskiej ludzie doceniają 

instruktorów, artystów; poprawy wymaga dostęp do infrastruktury kulturalnej i współpraca 

między instytucjami oraz organizacja imprez – nie nakładanie się imprez. 

 

 

Więcej pytań członkowie Komisji nie wnieśli  

 

Na tym protokół zakończono.    

  

 

                                                               Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

  Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                  Bogdan Bezdziecki 

 

 

                                                         

 
Protokół sporządziła:     

Danuta Teresa Skucz  

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


